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Consell d'Esports 

Assumpte Resum d’acords 
Lloc Seu del Districte de Sant Martí (pl. Valentí Almirall, 1) 
Data i hora Dilluns 29 de gener de 2024, de 18 a 19.15 h. 

Persones assistents 
 Il·lm. Sr. David Escudé Rodríguez, regidor del Districte 
 Sr. Daniel Calvo Zurriaga, conseller del GMD del PSC-CP 
 Sra. Diana M. Gutiérrez Rudas, consellera del GMD de BeC-E 
 Sra. Maria Arenillas i Picañol, consellera del GMD de JxCAT(TxBCN) 
 Sra. Lourdes Arrando, consellera del GM d’ERC-AM 
 Sr. Joan C. Canela Casasampera, conseller del GMD d’ERC-AM 
 Sr. Antonio González Torner, conseller del GMD del PP 
 Sr. Francesc Xavier Bañón, conseller tècnic de la Regidoria d’Esports 
 Sra. Montserrat Mendia Garcia, tècnica de l’Institut Barcelona Esports 
 Sr. Carles Pinar Nicolás, coordinador sectorial de la DSPiT 
 Sr. Eduard Garcia López, tècnic d’Esports de la DSPiT 

Entitats i equipaments 
 Sr. Carles Meilán, president de la Fund. CET10 
 Sr. Dídac Narváez, director del CEM del Maresme (CET10) 
 Sr. Micky Donjo, director del CEM Júpiter (CET10) 
 Sr. Joan C. Gallardo, director del CEM Can Felipa 
 Sra. Toñi Sánchez, del C.D. Pujadas 
 Sr. Tomàs Desembre, gestor dels CMF Sant Martí, Maresme i Menorca 
 Sr. Victorino Rodríguez, president de Búfals Poblenou (futbol americà) 

Ordre del dia 
1. Aprovació del Resum d’Acords del Consell anterior. 
2. Benvinguda del regidor. 
3. Nou reglament dels Consells Sectorials del Districte. 
4. Elecció de la persona representant del Districte de Sant Martí al Consell Esportiu Mpal. 
5. Situació esportiva actual (instal·lacions, beques, etc.). 
6. Torn obert de paraules. 

1. Aprovació del resum d’acords del Consell anterior. 
El Sr. Daniel Calvo, conseller d’Esports del Districte, dona la benvinguda a les persones 
presents. Així mateix, s’aprova el Resum d’Acords de la sessió anterior. 

2. Benvinguda del regidor. 
El Sr. Calvo dóna la paraula al regidor d’Esports i del Districte de Sant Martí, l’Il·lm. Sr. David 
Escudé, qui dóna la benvinguda a les persones presents. 

Direcció de Serveis a les Persones i al Territori 
Districte de Sant Martí 

C. Andrade, 9 
08018 Barcelona 
dspit@bcn.cat 
barcelona.cat/santmarti 



 

 

Resum d’acords del Consell d'Esports pàg. 2 

El regidor detalla les principals prioritats i problemàtiques en l’àmbit de l’esport durant el 
present mandat. En primer lloc se situa la manca d’instal·lacions no només al Districte de 
Sant Martí sinó a Barcelona ciutat i província com la principal problemàtica en l’àmbit de 
l’esport. Considera que no només s’han d’incrementar el nombre d’instal·lacions, sinó també 
modernitzar les existents. Per tal de distribuir millor els espais de pràctica esportiva, caldrà 
fer una tasca de la reserva de sòl per construir equipaments, posant com a exemple el Zoo 
Marí. 
Un altre element important per a una major distribució dels espais esportius serà el procés 
de “maritimització” de l’esport a partir de la posada en marxa del Pavelló Blau. Amb aquest 
projecte s’espera potenciar molt més els esports aquàtics, aprofitant també la celebració de 
la Copa Amèrica a la ciutat. Remarca que aquest esdeveniment serà el que marqui clarament 
el calendari esportiu a la ciutat i que també s’espera que tingui un impacte a tots els nivells 
de la pràctica esportiva amb iniciatives com “Viu la Vela”, on s’han destinat 3 milions d’euros 
per que alumnes de totes les escoles públiques de la ciutat puguin fer un bateig de mar. 
Respecte a les prioritats d’aquest mandat, el regidor destaca l’ampliació del CEM Can Felipa, 
que passarà a ocupar tot l’edifici de l’antiga fàbrica, així com l’ampliació de les beques que 
proporciona l’Institut Barcelona Esports a franges de població més enllà de l’edat escolar i la 
promoció de l’esport i l’activitat física com un pilar per a la salut dels ciutadans. 
Per cloure, el regidor esmenta el gran impacte que tindrà en les instal·lacions esportives la 
situació de sequera que s’està patint a Catalunya. Incideix en l’acompanyament de les 
institucions a les entitats esportives i en la necessitat de realitzar un canvi d’hàbits per tal de 
superar aquesta situació. 

3. Nou reglament dels Consells Sectorials del Districte. 
El conseller d’Esports explica el nou reglament dels Consells Sectorials del Districte. Aquest 
és un reglament encara en revisió el corpus general del qual ja està aprovat. 
En primer lloc, detalla quines són les persones membres i la seva forma d’elecció. Aquestes 
persones membres són: Presidència (regidor/a del Dte. de Sant Martí o persona en qui 
delegui), Vicepresidència (votada d’entre les candidatures presentades per les entitats en el 
Plenari), el conseller/a d’Esports del Districte, les consellers i les representants dels grups 
municipals del Consell de Districte, les persones representant de les entitats esportives, 
escollides per elles mateixes i que hauran de presentar sol·licitud per ser membres, les 
persones a títol individual usuàries de les instal·lacions esportives municipals o que tinguin 
especial rellevància en l’àmbit (que també hauran de presentar sol·licitud per ser membres), 
i la Secretaria del Consell (el tècnic o la tècnica d’Esports del Districte). 
Tot seguit es destaca el paper de la Comissió Permanent, formada per la Presidència, la 
Vicepresidència, dos representants de les entitats i dos membres a títol individual, amb 
l’assistència de la Secretaria del Consell. Tindran funcions de preparació de l’ordre del dia 
dels plenaris, atendre les persones membres del Consell, i requerir la formulació o la 
renovació de sol·licituds per ser membres, entre d’altres. 
El Consell es reunirà com a mínim dos cops l’any, de manera pública i convocat amb una 
antelació de 15 dies naturals. Respecte a les seves ordres del dia, comenta que la seva 
formulació correspon a la Comissió Permanent, però que les persones membres poden 
sol·licitar incloure nous punt a la Secretaria. 
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4. Elecció de la persona representant del Districte de Sant Martí al Consell 
Esportiu Municipal. 
El conseller d’Esports procedeix a anunciar l’elecció de la persona representant del Districte 
de Sant Martí al Consell Esportiu Municipal. Donat que només s’ha produït una candidatura, 
es designa el Sr. Ezequiel García Nieto, representant de l’Associació Sant Martí Esports, com 
la persona representant del Districte de Sant Martí al Consell Esportiu Municipal. 

5. Situació esportiva actual (instal·lacions, beques, etc.). 
El tècnic d’Esports del Districte de Sant Martí presenta la campanya de beques per a 
activitats extraescolars de l’any 2023. Exposa que al Districte de Sant Martí s’han concedit un 
total de 3.411 beques, que suposen una quantitat de 847.048,82 € (e 18,42% del total de la 
ciutat). Així, Sant Martí és el districte que més beques i més import ha concedit de la ciutat. 
Pel que fa a les subvencions concedides pel Districte de San Martí, exposa que a l’any 2023 
s’han concedit 91.440,00€ per a 37 projectes d’entitats esportives, cosa que representa un 
12,27% del total de subvencions atorgades. Així, és el tercer àmbit en quant l’import de 
subvencions i el segon en quant el nombre d’activitats subvencionades. 
Tot seguit, es realitza un repàs de les concessions que vencen enguany, que són: 

o CMF El Maresme, 4 de novembre 
o CMF Sant Martí, 31 de desembre 
o CMF El Poblenou - Agapito Fernández, 31 de desembre 
o CMF Júpiter, 31 de desembre 
o CEM El Clot de la Mel, 31 de desembre 

Respecte les concessions del Districte s’exposen diferents temes de manteniment de diverses 
instal·lacions del Districte, entre les quals destaca l’estat de la gespa del CEM Bogatell, la 
manca de lames als Frontons Bac de Roda i la caiguda de la tanca perimetral al CFM El 
Poblenou - Agapito Fernández. Aquestes estan sent treballades conjuntament entre la 
Direcció de Serveis a les Persones i al Territori i el Departament d’Obres i Manteniment, així 
com amb les entitats gestores de les instal·lacions durant el dia a dia. 
Per últim es parla del procés de renovació de la gespa dels camps de futbol de la ciutat, que 
enguany afectava al CMF El Maresme i al CEM El Clot de la Mel. Tot i així, comenta que 
donada la manca de PIM (Pla d’Inversions Municipal) derivada de la no aprovació dels 
pressupostos municipals, es renovarà només el CMF El Maresme, i la renovació de la gespa 
del CEM El Clot de la Mel quedaria subjecte a l’aprovació dels pressupostos i el PIM. 

6. Torn obert de paraules. 
La Sra. Diana M. Gutiérrez, consellera del GMD BeC-E, demana sobre l’accés als anteriors 
plecs i per la limitació de les tarifes. El regidor comenta que les tarifes són preus públics que 
s’aproven als Consells d’Equipament, i exposa que hi ha consideracions socials al respecte i 
que moltes d’aquestes tarifes van lligades a la renda de cada territori. 
El Sr. Tomàs Desembre, de la Penya Barcelonista Barcino, pregunta si és cert el fet que l’any 
2024 no hi haurà beques. El regidor contesta que aquesta informació no és real i que, tal 
com ha comentat en la seva intervenció inicial, vol ampliar-les a tota la gent que practica 
esport a Barcelona. El Sr. Desembre comenta el cas d’infants que practiquen esport a les 
instal·lacions que gestiona, però que al no ser residents a la ciutat de Barcelona no poden 
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accedir a les beques. El regidor respon que ampliar-les a residents fora de la ciutat no és 
possible a nivell legal i comenta que la Diputació de Barcelona disposa d’ajudes a famílies 
d’alguns municipis per a la pràctica de l’esport, independentment del municipi en què el 
practiquin. Per últim, el Sr. Desembre pregunta sobre els infants estrangers que no poden 
tramitar correctament la seva llicència. El regidor li respon que li farà un retorn al respecte. 
El Sr. Victorino Rodríguez, de Búfals Poblenou, exposa que no comprèn cóm una aplicació de 
lloguer d’espais a particulars pot tenir horaris en les instal·lacions del districte mentre hi ha 
entitats esportives sense afany de lucre que no en tenen. El regidor respon que aquest tipus 
de lloguer permet al gestor poder garantir l’equilibri econòmic i que pugin practicar esport 
entitats del districte amb un menor cost. Respecte la manca d’espais, reflexiona que no es 
podrà pal·liar fins que no es faci un gran espai poliesportiu. En aquest sentit, lamenta la 
manca d’ajuda de les federacions, que dificulten la viabilitat d’aquestes construccions. Tot i 
així, anuncia que s’estan estudiant ubicacions de noves instal·lacions. 
Respecte a la manca d’equipaments, el Sr. Tomàs Desembre reflexiona que en moltes 
instal·lacions hi ha una sobresaturació de persones usuàries. Al respecte, el regidor convida 
les entitats i clubs esportius a fer una reflexió a l’hora de créixer per tal que ho facin tenint 
en compte la capacitat limitada de les instal·lacions del districte i de la ciutat. 
Reprèn la paraula el Sr. Rodríguez per denunciar la situació del seu club en una instal·lació 
del Districte de Ciutat Vella, el CMF Parc de la Catalana. Comenta que en una franja han 
d’entrenar els equips masculí i femení junts, fet que pot provocar un greu problema en cas 
de xoc donada la diferència en la força entre tots dos equips. Manifesta també que no entén 
com en l’esmentada instal·lació l’IBE fa fer tasques de pintura de línies de camp de futbol 
americà però que, a la pràctica, els gestors no els permeten disputar allà els seus partits de 
l’equip masculí. El regidor s’emplaça a consultar-ho amb més deteniment. 
Per últim intervé el Sr. Carles Meilan, de la Fund. CET10, que demana que es posin com més 
aviat millor els pegats a la gespa del CEM Bogatell, doncs la situació pot ser d’un greu risc 
per a les persones usuàries. Tot i això, agraeix la tasca realitzada des del districte de 
contactar amb l’empresa instal·ladora de la gespa per tal d’agilitar les actuacions. 
Al no haver-hi cap petició més de paraula, el Sr. Escudé s’acomiada de les persones 
membres del Consell i el dóna per conclòs a les 19.15 h. 

Eduard Garcia López 
Secretaria del Consell d'Esport de Sant Martí 
Barcelona, 30 de gener de 2024 


